
Referat for bestyrelsesmøde den 4. juni 2018 

Tilstede var: Peter, Merete, Preben, Bjørn, Poul, Mette og Rolf (referent). 

Fraværende: Thomas 

 

Dagsorden: 

1. Økonomi  

2. Sikkerhed og svømmeprøver 

3. Kaskoforsikring af udvalgte af klubbens både. 

4. Sankt Hans aften  

5. Torsdag grill juni, juli og aug. 

6. Persondata anordning. 

7. Lån af dobbelt sculler  

8. Fredensborg søbad  

9. Bådudlån 

10. Køb af ny 2 års inrigger   

11. Evt. 

12. Næste møde 

 

 

 

 

1. Økonomi 

Der er lavet regnskab for de første 5 måneder og alt ser fornuftigt ud. 

2. Sikkerhed og svømmeprøver 

Der er fortsat ca. 10 medlemmer der ikke har fået aflagt svømmeprøve. 

Det blev endnu engang diskuteret hvordan vi håndterer svømmeprøver og især manglende aflæggelse af 
svømmeprøver. 

Bestyrelsen vil arbejde konstruktivt på at ændre vores reglement for svømmeprøver for at smidiggøre dette 
til gavn for alle FR’s medlemmer. 

Bestyrelsen vil fremsætte et forslag i retning af nedenstående til førstkommende generalforsamling: 

Alle medlemmer af FR skal aflægge dokumenteret svømmeprøve på 300 meter ved indmeldelse i roklubben. 
Efterfølgende skal alle medlemmer til og med en alder af 74 år hvert år afgive en ”tro og love” erklæring på 



at medlemmet fortsat kan svømme 300 meter. For medlemmer under 18 år skal denne erklæring afgives af 
forældre. For medlemmer der er 75 år eller mere skal der aflægges dokumenteret svømmeprøve årligt inden 
standerhejsning. 

Open water svømmere bliver et større og større problem i søen. Svømmebanen fungerer for så vidt fint – 
men det bliver et større problem at vi ser flere svømme udenfor dette område. Poul vil tage dette op i 
Sørådet igen – men det er tvivlsomt hvilke muligheder vi har for at kunne begrænse mulighederne for at 
svømme frit i søen. 

Hvis en robåd rammer en svømmer, er det robåden der har ansvaret. Det vil være styrmanden/bådfører 
der er ansvarlig. 

3. Kaskoforsikring af udvalgte af klubbens både. 

Vi betaler pt. godt 30.000 kr om året for denne forsikring. Vi har ikke de seneste i hvert fald 5 år anvendt 
denne forsikring. Lige nu har vi en skade på Varese (4X) der koster ca. 8000 kr. Bestyrelsen har derfor valgt 
at opsige kaskoforsikringen og i stedet sikre, at der er likviditet til dækning af skader. 

4. Sankt Hans aften  

Det er besluttet, at vi alligevel afholder Sankt Hans aften. Poul er hovedmand sammen med en række ældre 
roere. 

5. Torsdag grill juni, juli og aug. 

Peter sætter et opslag op om at der fremover vil være grill hver torsdag, hvor medlemmerne selv tager mad 
med til grillen.  

6. Persondata forordning 

Vi har nu fået indført de forskellige dokumenter og beskrivelser der følger af den ny persondata forordning. 
Vi bør derfor nu kunne sige, at vi lever op til EU’s krav. 

7. Lån af dobbelt sculler  

Helsingør Roklub vil gerne låne en 2X (Ejerhoved) i uge 27 i forbindelse med Helsingør Roklubs årlige tur til 
Hjelmsjö. Bestyrelsen har godkendt dette. 

8. Fredensborg søbad  

 En gruppe omkring Sejlklubben og Fredensborg Smukkest har taget initiativ til at undersøge mulighederne 
for at etablere et bedre samarbejde omkring aktiviteter på søen med udgangspunkt i Fredensborg. 

Poul og Peter vel deltage i deres næste møde d. 6 juni og høre nærmere. 

9. Bådudlån. 

Preben har overtaget koordinering af bådudlån fra Lis Edlich. Preben har allieret sig med medlemmer til at 
hjælpe med at åbne og lukke i klubben. 

10. Køb af ny 2 års inrigger   

Bestyrelsen er fortsat mest stemt for at en ny inrigger skal være en træbåd. Udover et ønske til Vennerne 
vil bestyrelsen derfor også undersøge mulighederne for at få sponsorpenge, f.eks. fra Velux fonden. 

11. Evt 



- Private både – Bestyrelsen vil undersøge muligheden for at opsætte et stativ mere udenfor i 
samme stil som det nuværende stativ – altså ikke med overdækning. 

- Maling af roklubben i august måned. 
- Maling og reparation af ”Damernes roklub”. Huset er blevet højtryksspulet og vil blive malet sort. 
- Ældreroerne – der har været lidt usikkerhed omkring ældreroernes anvendelse af roklubben på 

helligdage. Bestyrelsens holdning er, at helligdage er at betragte som søndage hvor de alm. regler 
ang. først til mølle-princippet gælder for anvendelse af klubbens både. Medmindre man selvfølgelig 
foretager en reservation af en specifik båd. 

- Ungdomsroning. Rolf overvejer muligheden for at flytte ungdomsroning fra tirsdag og onsdag til 
mandag og onsdag. Bestyrelsen er enig i dette. 

12. Næste møde 

Torsdag d. 5 juli 2018 kl. 19-22 

 


